
9-dvie~en. Dit jaar n~et"QndeJ;'m~~r"doc;:>rq.at de sE?Gr~tareases,

:tègeb,jk, met va1ó:mt;i,e" ••arep Ém "o'mdétt"de adviez"én' op eeri gegeven
ogenbl;ikzoel:< w§i-ren;Maar'~ë,waterinög riet. op tiJd, bij het, studen
tenadviesbureau. Wai' hèt §l~rE3ri van' afs.cli:r:ifteri be't~eft,het

: verwondert me !iat":'ze Dog ':qiet, zijn, gear:tiveerd.Kr is:'wel 'opdracht
toe gegeveri:(Eênweek later l,ägen 'ze :i"nderg.a~d in de bus~)

j '.• '. t. _ ~ ".. " • . ~ •. ••.. '

Om half eer,t wordt deze'zovruc;htb~re ver~ad~ririg'ge~ioten~
Aanwezig waren de hoogler.ären' :8.H.'Waterbolk;~.H.Kos,~mar.W,:,

: A:G.Jongkees, de stafleden H.P'~H.Jans~n,F:Po~:trna-,;M~G~BUtst,
, , A.F.Mellilllk,A.B.Mulder-Bakke.r,J .F.OudenaardËm' pöJ,;qi;,Tà$.l,

F.L. van Hol thoon, B.NaardEm,LJ .Botkeen de studenjep:, D. '1(; ,van Hees
J. van der Leeuw-Roord,M.J. ten Bèrge,M. van I>riél, ." ,'"
L .A.Niamut-Hallewas, D. van Wijnen, G.HoQrnv~ld. "
Er was geenvóorvergél.dering van .dé "studentenfrák,:t.i131I,; zodàt
de 'iachtérban" zijn problemen zelf',naar '.;]-oren,mgestbrengen.
Wat dan ook ~ebeurde:de publieke trib~ewas zeet spraél.kzaam.

VERSLAG VAN HET PROJEKT "SUGER"

", , .;

Het afgelopen jaar heeft er aanh~t I.v.G. een projekt gedraaid
met als onderwerp:"Suger,abt van St.Dénis".De deelnemers aan
dit projekt - in totaal ruim 2q personen - wa~en het .. derde jaar
academisch,prof.Jongkees, Dr.Jansen, Dr.:Engels,Mevr.Drl?Mulder
Bakker en nog een,aantal belangstellendecandidaten

Het bijzondere van dit projekt in vergelijking met andere tot
nog to~ aan het I.v.G. gehpud~n projekten was,tesame~met het
interdisciplirlaire ):carakter, de geriengde samenstelling van de
groep:staf,afgestudeerden,candi~átenenprae-candiaaten'-

Aanvankelijk ~as ~lleen het onderw~rp bekend,maar hoe~en

,b,et zou aanpak;ken was nog ~ièt, duideliJk~Inieder geval wilde
men Suger in' zijn vers.chUrende hoedanigheden' beschouwen:
als abt, als politicus, alS' bouwheer, ais denker op 'politiek en
're;Ligieu's gebie,d, als hist,óricus enz. ,
Op de eerste' bijeenkoII!st wercle~ de sugges.tJ.esvan de lei:ding
overgenomen;namelijk,aät dedeélneme;rs eerst enige tijd bezig
zouden' ziJr,t met de algemen~ ~achtergronden van die gebieden,waarop
Suger ,zich aktief heeft' b~~,ogÈm~om daarna Suger zelf aan te
pakken.Di t zgn.voo'rwer~' h~eft tcwäalf weken in beslag genomen
wat mogelijk iets' te,làng is' géwéès~,ook omdat men, van te voren
niet kon nagaan hoè-' Sûger zich op .' al' deze 'gebieden zou manifeste
ren.Di t voorwerk gebeurde d.m. v. referaten op de woensdagmiddag.
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Suger is zelf op 1q bijeenkomsten. aan de orde geweest.Hierbij
was de werkwijze enigszins anders:de groep Me+d hiervoor gesplitst
in een aantal sekties, die ,.een bepaald aspeot van Suge:r. onderzoohten
en van hun. bevindingen blijk g~ven op een stencil,dat dan op
het woensda.gmmddagoollege werd bedisoussiee~d.Dezewerkwijze
bleek niet:hel~maal te vo~doen,omdat het werk,in de sektie~

'al dermate gespecïaliseerd was, dat alleen de cleeLîsme:c-s aan de
sekties zelf en enkele hooggeleerden de discussie op de
plenaire ~ergadering op~woensdagmiddagkonqen volgen.ledere
'deelnemét verrichtte werk in vier of vijf sekties.Dit .heeft
s'oms "gél,èid to~ de 'klaoht dat er te veel tijd,a2.n het .projekt
ge'8p~nd~'erd möest wordèri:

Om het werk op een gezellige manier af te sluiten en om de
achterstand die na Pasen was ontstaan in te lopen,werd op
13 en 14 juni een weekend gehouden op de pastorie van Usquert,

'waar bovend,ien geprobeerd werd het hele projekt nog eens te
evalueren.Uit deze evaluatie kwamen de hieronder volgende
oonolusies naar voren,hoe in de tgekomst een dergelijk projekt
dient te worden opgezet.

1) Hoe moet de keuze van het projekt-onderwerp tot stand komen?

.._..... Wij waren het er o-ver eenS' dat de studenten die aa~ een themagroep/
projekt gaan meewerken in het jaar dat voorafgaat aan het jaar
waarin het projekt gaat lopen, de gelege~eid Ir.Oc+'e'l hebben
suggesties te doen met betrekking tot een ondarwerr-.Wij realiseer
den ons, dat zelfs wanneer de keuze van het ondervrerp 0:':>
demokratisohe wijze tot stand zo''. komen, de adviezen van de
staf in-99% van de gevallen de doorslag zullen geven Jij de keuze.

2) De ervaringen van het afgelopen jaar leren ons dat het niet
wenselijk is,in de prae-oandidaatsfase van de studie een projekt
te laten lopen,dat een té geprononceerd interdisoiplinair
karakter heeft.lmmers:pas speoialisatie maakt interdiscipline
nodig; vóór het kandidaats is de speoialisa,tie gering: evenzo
dient' de' interdiscipline beperkt te blijven.

3)Een groot bezwaar van het afgelopen jaar was het f 0len van de
communicatie:het Suger-projekt begon.m~t de woensdagmiddagen als
belangr~jkste bijeenkomst.Spoedig bleek het nodig het projekt in
vele ·sekties op te splitsen, die weldra in hun v00rbe:r:eidings
vergaderingen het essientiele werk deden. Aldus ontstond er de merk
waardige situatie,dat het wezenlijke werk naar de sekties was ver
plaatst, terwijl 'in de organisatie van het projekt de nadruk
bleef liggen op dè woensdagmiddag.Het grote probleem was dat de
sekties aan de plenaire vergadering ~nkel de resultaten van hun
omderzoekrappörteerden.De plenaire vergadering was dikwijls
echter te duf en/of te'weinigtoegerust om aktief aan de diskussie
n.a.v.de resultaten vàn een sektie deE!lte nemen,Dr •.Engels
vroeg 'zich daarom af,of we eigen1ijk op de stehcils niet naast
de resultaten ook d~ gehele werkwijze van de sekties (:een soort
notulen)hadden moet'en opnemen:missohien had de P. V, . zich
dan beter kunnen inwerken in.de essenties van de te behandelen
problemen. .
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Enkele ~qggesties,~ie herhaling van onze fouten wat dit betreft
misschien zouden kunnen 'voorkömen:
a)een projekt zij niet te groot(men wilde het projekt verdelen
in niet meer dan twee of drie sekties;achteraf vragen wij ons af
of zelfs dat niet te veel is,en of P.V. en sektie niet moeten sa
menvallen.
b)er zij een verplichte boekenlijst voor alle deelnemers.

4)In-"de diskilssieover 'ai-'dan niet--geprogrammeerd.-~ijn.van. een
projekt,erkenden wij als voordeel van programmering vooral de
mogelijkheid het projekt ook methodologisch te programmeren
( : "de _staf kan de studenten fouten laten maken en hen daar dan
op wijzen").Als nadelen van de programmering zagen wijs
a) Het enthousiasme van de staf 'zal geringer zijn;misschien
ook dat van de studenten. ..
b) Het verticalisme zal toenemen:de kloof tussen docent en
student zal groter zijn. .

5) De plenaire 'vergadering van het projekt "Suger,abt wh St.Dénis"
nodigt de sektie geschiedenis uit haar infrasruktuur teverbete
ren.

6)Men was het er ov~r eens dat er steeds een technisch voorzitter
moet zijn,die de diskussie in goede en relevante banen stuurt.
(misschien ~ets voor ~en candidaat-assistent?).

7)Men realiseerde ~ich dat tot projektsgewijze behandeling zich
lang niet alle omderwerpen lenen!

8)Wij beseften, dat de projektdoelstelling in de prae-candidaats
fasemeer zal zijn "de deelnemers een buitengewoon aardig beeld
geyen van het onder1'Terp" en vooral: "door middel van dit onderwerp
dé. deelnemers leren hoe men in de mediaevistiek te werk gaat",
en dat het accent minder zal liggen op de bedoeling:"het onder
werp..tot in alle details volledig uitzoeken" en helemaal niet op
de bedoeling:"het onderwerp zo·te bestuderen,dat de wetenschappe
lijke wereld met een of meer vondsten verrastz'al worden".

9)De mogelijkheden dienen onderzocht te worden,een póst-candidaats
projekt van het zelfde wetenschappelijke niveau als.het Suger
projekt op te zetten.

10) Het zij verplicht,dat iedere projekt-of themagroep zich zelf
evalueert en van haar conclusies mededeling doet •

. ,

21 juni 1970 ,

Jan Drewes en Paul Noomen:
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